
IVA IVŠIĆ: 

 - Lijepo pozdravljam sve prisutne u dvorani. 

 Voljela bih gradonačelniku postaviti pitanje vezano uz domove za starije. 

 Dakle, Hrvatska ima velik problem sa manjkom smještajnih kapaciteta u domovima za 

starije, a i oni koji postoje su sve manje priuštivi velikom broju umirovljenika.  

U zadnje vrijeme su mnogi gradovi čak i podigli cijene tih domova. Rekla bih da je to zbog 

neadekvatnog modela financiranja, a isto tako nedostatnog zapravo financiranja od strane 

države koje se sve više i više smanjuje iz godine u godinu. 

 Ako me sjećanje dobro služi početkom mandata je ova Gradska uprava zatekla situaciju 

u domovima za starije u Zagrebu koja je bila dosta kritična u smislu da su pojedini domovi 

imali koliko se sjećam i do 20 milijuna kuna duga.  

 Pa me evo zanima kakva je politika Grada Zagreba prema domovima za starije odnosno 

što se napravilo, jesu li se uspjeli sanirati ti dugovi i generalno kakav je plan po pitanju 

smještajnih kapaciteta? Hvala. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Hvala lijepo zastupnici Ivšić.  

 Gradonačelnik će dati odgovor. Izvolite gradonačelnik Tomislav Tomašević. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Odgovor će dati dogradonačelnica Dolenec. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Izvolite zamjenica gradonačelnika Danijela Dolenec. 

 

 DANIJELA DOLENEC: 

 - Dobar dan svima. Lijepi pozdrav kolegice i kolege.  

 Hvala vam zastupnice na ovom pitanju i prilici da kažemo nešto friškije što se tiče brojki 

za domove za starije. Grad Zagreb ukupno ima 11 domova za starije i preko 4 tisuće korisnika. 

To je oko trećina svih korisnika domova za starije u Hrvatskoj, znači oko trećina korisnika svih 

domova za starije se nalazi u Zagrebu. To znači da mi financiramo trećinu državnih kapaciteta 

a decentraliziranih sredstava od države dobivamo 16% dakle u odnosu na sve druge županije. 

To je taj jedan dio naslijeđenih problema gdje se zapravo dakle ono što je stvarni kapacitet ne 

financira na način kako je to predviđeno nego relativno arbitrarnim odlukama države koja 

županija koliko dobiva. To je jedan dio problema. 

 Drugi je taj da dakle 2021., vi ste spomenuli dugove, svi, apsolutno svi decentralizirani 

domovi imali su negativna, dakle negativno su završili godinu 2021. Svi do jednog bili su u 

minusu, svi do jednog.  

I usprkos takvoj situaciji, dakle činjenici da ne dobivamo razmjerno kapacitetima koje 

pokrivamo decentralizirana sredstva od države i da je bivša vlast ostavila sve, doslovce sve 

domove za starije u dugovima sada nisu u dugovima. I ne samo to, mi nismo povećali cijene 

uopće niti jednog. Dakle, uz sve ove troškove kako god tko voli izračunati kolika je bila inflacija 

u ove tri godine mi nismo povećali cijene.  

Dapače, ovo što govorim sumarno se vidi na sljedeći način. 2021. iz proračuna za domove je 

išlo oko 6 milijuna eura. 2022. naša mršava godina bila je 7. 2023. naša godina bila je 14 

milijuna eura. 2024. mi ulažemo 25 milijuna eura. Toliko košta Grad Zagreb to da nismo dizali 

cijene i da država… 

……(Zvučni signal ograničenja vremena)…… 

 …ne financira decentralizirane domove pravedno po županijama. Hvala. 
 


